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) Washington, DC 20500

Dictabelt: 178-10004-10395

Transcript: 178-10002-10372 April 4, 1875

—PEP—SEERR—

MEMORANDUM OF DEPOSITION FOR THE RECORD

DATE: Friday, April 4, 1975 : - i
+
PLACE: 712 Jackson Place, N.W. N Y
Washington, D. C. ' s e
PARTICIPANTS:  Mr. Frank Sturgis - Witness
Mr. Wilfredo Navarro - Witness
Mr. Robert B. Olsen, Commission Staff
Mr, James N. Roethe, Commission Staff
OLSEN: Frank, continuing from our interview of yesterday which

was being taken down by a court reporter, as you can see we don't have

a court reporter present this morning, which is Friday, April 4, 1975,

and we are beginning at 9:15 am. Do you understand, Frank and Wilfredo,

that you are still under oath as you were yesterday and that this is a

continuation of the deposition in effect that was being taken yesterday?
STURGIS: Yes, sir.
NAVARRO: Yes, sir,
QOLSEN: All right. We are going to have to stop from time to- time

to change belts, but we will try to speed it along as fast as we can.

Yesterday we were talking about an approach which was made to you in

Miami sometime after you had returned to the United States from Cuba

in 1959, in which you were asked if you would be willing to undertake

an assassination?

STURGIS:  Yes, sir.

PO RCe
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OLSEN: Would you tell us this morning who it was that approached

you with that subject.

QLSEN: Mr. Sturgis has asked that we'go off the record and we have
had a conversation off the record, during the .course of which Mr. Navarro
was invited to leave the room and he is now absent from the room. The
only parties present in the room at this time are Mr. Sturgis and myself.
Now the question that I put to you,. Frank, was: Can you identify for us
at this time who it was that approached you ﬁith the question of whether
you would pérticipate in the performance of an assassation?

_‘ STURGIS: Bernard L. Barker.

QLSEN: And when was it, as best you now recall, Frank, that that

approach was made?

STURGIS: T believe it was in approximately 1961, either before the

N
L
X,

Bay of Pigs or it was after the Bay of Pigs.

OLSEN: Was it very shortly before or shortly after?

SﬁRGIS: ' T would be very honest with you, I don't remember. - :---A .

OLSEN: Well, the Bay of Pigs operation actually took place in April
of 1961, didn't it?

STURGIS: 1961, Yes, sir.

OLSEN: As T understand from your testimony yesterday, when you were
approached about this, you indicated that you would be willing to do so. |

STURGIS: Yes, sir. |

QLSEN: But you thereafter checked with Sall Jenis  about what he
thought about it, and Sam Jenis indicated to you that he thought you

should cooperate with Barker, but that you should make sure that it was

going to be an authorized operation by insisting to Barker that the word

—FoR-GEERET—
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come to you directly from someone who has identified himself as Barker's
Gase Nfficer. Is that a fair statement of what you have just'told me?
STURGIS: Either his Tase Officer, or his Station Chief.
OLSEN: Did you know at that time who Barker's Case OfficerIWaS?
STURGIS:: I assumed at that time that it was possible that it was
Eduardo, who he was the assistant under Eduardo.
OLSEN: But, am I correct in understanding now that you do not know
whether Eduardo was still on the scene or whether he had been replaced?
STURGIS: No, sir, I do not know. Now let me say this. I did
ask E. Howard Hunt do use the code name Eduardo while we were in Danbury, o
, “C6nnecticut, and present - | | _ {%?_
OLSEN: Now ygu are talking about 19727 5
STURGIS: Now we are talking about 1972. I asked him if he gave
any orders to Bernie, or Barker, or Maucho, whatever -- these names --
. I called him by these names. |
OLSEN: In other words, Barker was known as either Bernie of Maucho?
STURGIS:  Right.

QLSEN: Okay.

STURGIS: T did ask Howard: Did you ever ask Maucho Barker to do
an assassination, to approach me on an assassinaéion; He says "Hell, no".

OLSEN: That was Mr. Hunt's answer to you in 1972?

STURGIS: Right. | o

OLSEN: All right then. Did you thereafter-- going back to the 1961--
did you have any further conversation with Bernard Barker about the subject?

STURGIS: Yes, sir. I was advised to not to discuss the assassination
attempt with him -- to let Bernie bring up the subject -- whenewer 'l saw’.him.
Bernie did bring up the subject --

—FOR—GECREF—

w

HW 64578 Docld: 32105623 Page 4



_ -4

OLSEN: Where did you talk to Bernie the next time about this suﬁject?
STURGIS: It was either one or two places; it was either at his
home in the --T believe ﬁhe northwest section of town, or at a dinner that
he invited me to at a steak house--and I believe it was a ranch house; this
ranch house was located on 36th Street just before LeJuene Road.
OLSEN: And what happenéd when you next met with Barker about the
subject?
STURGIS: He told me th#% this invifation was -- his Case Qfficer
said ”Taﬁe Frank out and have a dinner."
- OLSEN: And what did he do? Did he explore further your willingness
to undertake this? |
STURGIS: Yes. Bernie asked me how I would go zbout it were the
subject about the assassination, and he asked me how I would do it. And
I told him, I says '"Well, it would all depend. I don't want to know the
man or the victim's name at this time, buf it would depend on the man,
his position, for me to determine how I would get rid of the man.
OLSEN: And also where?
STURGIS: Where--the location, right. Also, in the conversation I
told him--he went into detail with me, and he said that there was a possibility
_ that he would 1like to go on the thing with me. And I told him that '"Well
Bernie, I don't like anybody to come wigh me; I'11 be very honest with you.
I prefer to do it myself," Because naturally I did not want to have a
- witness to something that I would do even if he is an agent or not,- that

L would do the thing. He said "Well, how could'I know that it was done."

—TOP-SECRETASENSERRE
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I says, ”Wéll, thefe are severai wWays ; No. 1, the person would eventually
be reported missing; No. 2, I will cut off his ear or his finger and give
it to you.'" T says, '"because there won't be no body to recover.'" I told
him -- he says how would you do it? I says "wel;, I could go the
- ) Everglades; -I could dig a hole and put lye in it--the Iye will eat uﬁ his
bo&y; I could take an airplane and fly over the gulfstream and I could
dump him in the gulfstream weighted down -- I would have to cut his
stomach and his intestines so that he wouldn't float. Even weightéd
down, a body will float unless you cut open the insides of his stomach; Rt
and intestines' " Or, I says, "I could go with a beat out into the gulf-
stream and use explosives in order to destroy the body completely."'
OLSEN: Did you know at that time where this assassination attempt
was to be undertaken in Florida?
STUﬁGIS: No, sir; T again --knowing how agents work because I
in turn have trained some people as far as intelligence was concerned;
there is such a thing called compartmentation, and even though I was willing
to go on this assassination,at that time I did not want to know who the
person was in case if I did not do the assassination and someone else did
the assassination, at least if it was uncovered that I would not be brought
in as some on@hﬁnew of the conspiracy to assassinate someone here if it was
in the United States or a foreign country.
| OLSEN: Frank, did anything further transpire about this assassination?
Other than this second conversation with Barker?
- STURGIS: No, sir. Nothing came gbout because I nailed him to the
wail, telling Barker that I would want someone muéh higher than he who would *
identify himself, his position with the company, and then I would do the

operation.
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OLSEN: Did anybody ever contact you then who was higher in the
company?

STURGIS: No, sir. No one, but I still maintained my friendship
with Barker throughout these years.

OLSEN: So that ended the matter with respect to assassinations?

STURGIS:Yes, sir. . {2

(end of first tape) .,

OLSEN: All right, here we go back on record. And let the record
show that Mr. Roethe has just recently re-entered the office and is now
present for the rest of the conference. Jim, in order that your voice
‘get picked up properly on this thing; would you move closer -- pick a
.chair that is a little closer to the mike.

Continuing then, Frank, did you ever have any further contact
with anyone who you believed had any connection whatever with the Central
Intelligence Agency about an assassination?

STURGIS: No, sir. Maucho Barker was the only one at that time.
Now, Maucho asked me to help some other leaders who naturally were in
touch with him. You must understand that because he asked me -- you can
understand his position; his position was political under Eduardo;
as I said before, E. Howard Hunt or Edua¥do was a political officer with
CIA with the planning of the Bay of Pigs invasion.

OLSEN: Well, what I'm getting at is: Did anybody ever contact you--
that is, anybody who had any connection whatever with the CIA; contact you
— about an assassination after the one that you have just described to us?

STURGIS : In the United States, No, sir.
OLSEN: How about outside the United States?

—POF—GEGREF—
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STURGIS: _Well, there is a very thin line here. I have discussed
assassinations of several top Cuban political and military leaders with
the Havana Statiomn. _

with '

OLSEN: When you say/the Havana Station, who in the Havana Station?

STURGIS: Well, with the United States Embaésy, Colonél Nichols.

OL$EN: This was while you were still in €uba? --

STURGIS: Yes, sir. --

OLSEN: Before leaving there in June 19597 /

STURGIS: Yes, sir. That's in the first fart of January and ]
February of 1959. o

OLSEN: Well, these were all discussed with us yesterday on the
record when you deséribed to us the dis;ussions that took place among
officials of the Cuban Air Force and Cuban Army about plans to assassinate
Fidel Castro, Raul Castro, and Che Guevara?

STURGIS:  Yes, sir.

OLSEN: And people of their entourage.

STURGIS: Yes, sir..

OLSEN: And you described yesterday some exercises that were worked-
up, plans that were drawn up with respect to possible places to perform
the assassinations?

STURGIS: Yes, sir.

6LSEN: And then you described to us yesterday the fact that Cﬁlénel
Nichols had on the occasions when yoﬁ.had discussed it with him ---

Colonel Nichols had urged you to hoid off on any such assassinations.

STURGIS: Right.
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OLSEN: Now, in addition to those discussions that took place
in Cuba early in 1958, when you were an officér of the Cuban Air Force,
and the discussions that you had with Bernard Barker sometime in 1961
about a possible assassination of some unnamed person at an unnamed

location, have you ever had any other discussions with anybody whatever

associated with the United States Government about assassinations? S e,
STURGIS: No, sir; not that I can remember at this. time. f
OLSEN: You mentioned to me when we talked over the telephone, .
—

Frank, that you had had some contact with or some rélationship with .
a planned assassination of Premier Castro in New York. What was that
that you were referring_to?

STURGIS: There was a time--I don't remember the exact date--
that Fidel was in New YOrk; there was a conspiracy or at least talk
of a conspiracy to want to kill him. Now as far as CIA is concerned,
I don't believe that they were involved or any agents were involved in
that conspiracy.wanting to assassinate Fidel,

OLSEN: Was - this then Soﬁething that was discussed among elements
of the Cuban exiles in Florida?

STURGIS: Yes, sir. New York and Floridai

OLSEN: Did you have any contact or knpw of any contact whatever
in connection with such discussions of assassinating Premier Castro in
New YOrk-- did you Khave any contact whatever with_anfbody in the Government
of the United States?

- STURGIS: That is very difficult to answef, Mr. Olsen, because

of the dafesiinvolved. I would think that I had contact with the Agency,
but again T will state that whether they knew about or were involved in

any conspiracy myself I do not know.

ek SEERET
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OLSEN: Well, when you say you had some contact with somebody
from the Agency, did you have some contact with somebody from the Agency
about such an assassination?
STURGIS: No, sir. No, I di& not.
OLSEN: Was there any contact that you have had of any nature ) :
relating to any assassination any ﬁlace with any official of the United T

States Government, other than the ones that you have already described

to me?
[off the record]

OLSEN: All right, we are going back on the record again. Mr. Stuzgis havin:
éaid he was having difficulty thinking about exactly wﬁat answer he would
give to the question that was posed because he didn't want to use up tape
time while he was engaged in his thinking process. He has--while we have
been off the record--explored the subject with us further and is now prepared
to answer the question. Go ahead, Frank.
STURGIS: After that meeting with Barker, I, as far as I know, with
the Cuban friends of mine who were working with the company or who was working
under the company, there was a great deal of talk among the Cubans about wanting
- to assassinate Fidel Castro in New York, inside of‘Cuba, or in Latin America
‘because Fidel did make several trips. There were talk, but as far as I know
I don't know if CIA sponsoréd any: of the Cubans in any attempt to kill Fidel
or finance them in any attempt to kill him, nor supported any aAttempt by the
' Cubans to want to kill him, or whether these Cubans were simply patriots or
* were working for or associated with CIA.
OLSEN: 'You don't know then, Frank, whether any of this conversation
about killing Fidel Castro was initiated or promoted or sponsored in any

fashion by the Central Intelligence Agency?

NW 04578 Docid:32105623 Page 10



NW 64578

STURGIS:

OLSEN:

- 10 -
I do not. No, sir.

Okay. Now, was there any other discussions about assassi-

nations that you could tell us about that you participated in or knew of,

other than what you have already described to us?

STURGIS:

- No, sir. At this point I cannot think of any. other

attempt or discussion in any other assassination attempt on any one.

OLSEN:

Did you ever have any conversation with anybody about

assassinating President Kennedy?

STURGIS: -

OLSEN:

assassinating Attorney General, or later, Senator Robert Kennedy?

STURGIS :

OLSEN:

No, sir.

Sl FE

Did you ever have any conversation with anyone about ..

.No, sir. K S

Did you ever have any conversation about assassinating

Martin Luther King or any other legislative or executive or public figure

in the United States?

STURGIS:

OLSEN:

No, sir.
[End of Tape #2]

All right, we are beginning belt No. 3 of this interview

with Frank Sturgis on Friday, Aprili4, 1975. Frank, you have just told us

that you have never had any conversations with anybody relating to the

assassination of President Kennedy or any other political or other public

figure in the United States. Is that correct?

STURGIS:

OLSEN:

a

Yes, sir.

Did you have any part whatever in planning or carrying out

the assassination of President Kennedy or any other public figure of the

United States?

STURGIS:

Bochdh: 32185623 Page 11

I have not been involved ih any of that, sir.



- 11 -
OLSEN: Were you in Dallas at any time in November 19637
STURGIS ¢ I don't recall, sir, but I do know one thing I was not
in Dallas om November--I believe it was~—quember 22, 1963, when.
President Kennedy was asaassinated. e
OLSEN: ~ Where were you on that daf?

STURGIS: I was at home in Miami.

OLSEN: Were you literally at home, or were you at work? Mt
STURGIS: I remember, sir, that I saw the assassination of

President Kennedy on television.
OLSEN: Now, of course, it had been taped on television; so

- you could have seeﬁ it anytime during that day or the succeeding days.

It was replayed many times on television, wasn't it?
STURGIS: Yes, sir.
OLSEN: - Where were you when you first heard that Presidant Kennedy

had been shot.
STURGIS; At my homef
OLSEN: Who was with you in your home at that time? .
STURGIS: My wife, Mrs. Janet Sturgis; my mother-in-law, Mrs. Elizabeth
Hunt; and I believe, my nephew, James Hunt.
OLSEN: And, is your mother-in-law alive today?
STURGIS: No, sir, she is/.dead. |
OLSEN: When did she die?
STURGIS: You will have to call my wife. My mother-in-taw lived
with me for several years and offhand I forget the exact date that she died.
OLSEN: Now, the shooting of the President in Dallas on November 22,
1963, occurred at about 1:30 in the afternoon Miami time, can you tell us what

you weréddoing at home on a Friday at 1:30, when the news first came that the
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President had begn shot?

STURGIS: No, sir, I couldn't. All I .know is that T was home at that --

OLSEN: What kind of a job did you have at that time?

STURGIS: 1963 would be very difficult for me at fhe present time to
just remember what I was doing in 1963 --

OLSEN: Were you selling used cars at that time?

STURGIS: I really don't know at this time. It is possible because

I was involved through the years in selling used cars.

OLSEN: How did you first get: the news that the President had

beeﬁ shot? ST,
STURGIS:  On television. | AT ,,:
OLSEN: And did/you remain at home the rest of the day? ‘;; ‘5;}
STURGIS: Well I was at home for that day. S
OLSEN: But I said, did you :gggig at home for the rest of the

day after getting the news?
STURGIS: I'm sorry. Yes, sir, I did.
OLSEN: nd were there anybody else who was aware of the fact tha;

you were at home that day other than your wife, your mother-in-law, and
your wife's nephew?

- STURGIS: To the best that I can remember, sir, I believe they were

the only ones -- I'm not too sure if anyone else stopped by the house or
anything.
OLSEN: Do you recall calling anybody or talking to afiybody that

day by telephone or in pefson?
STURGIS: Well, not exactly, because everyone was upset in the house

because of the assassination.
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OLSEN: ‘Were you ever taken into custody by any police in Dallas?
STURGIS: No, sir. Never. |
OLSEN: Have you ever visited the sceﬂe of the assassination of
President Kennedy in Dallas?
- ' STURGIS: No, sir. Never have.
OLSEN: Have you turned over to us, Mr, Sturgis, a series of some
30 to 35 photographs taken of yourself in the late 1950's and early 1960°'s
for purposes of identification of wﬁat you looked like in those days?
STURGIS: Yes, sir.
OLSEN: Do we have your permission to have those photographs
copied and analyzed to determine whether there is any correspondence be- .
tween your appearance at that time and the appearance of certain persons
who were taken into custody in Dallas, Texas, on November 22, 19637
STURGIS: Yes, sir. You have my permission.
ROETHE : Have those photographs been dated by you on the back of
each photograph?
STURGIS: Yes, sir. These photographs have been dated to the best of
my knowledge. They should be the correct date or approiimately that date.
OLSEN: There are several instances, Fraﬁk, in which a date shows
on the print itself, where you have separately identified the year in which
the photograph was taken on the back of the photograph. [Is that correct?
STURGIS: -Yes, sir; |
OLSEN: = And gould those pictures where the date is shown on the
front, wouldthe date shown on the front be reasonably cldse to the date on
which the pictures were taken? - -

STURGIS: Yes, sir. . A;-

MW BASTE Docld: 372105623 Page 14
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OLSEN: ‘Would they be generally within six months or less of the
date that the photographs were taken? |
STURGIS: I would think so; yes, sir.
QLSEN: Frank, we have handed to you for your examination a series
of five photographs which have been marked as ”Grodeﬁﬁxhibits 9A, 9B, 9C,
9D and 9E' depicting certain persons who were being accompanied by police -
in Dallas, Texas, as they were walking along in the general vicinity of
the TexasSchool Book Depository; can you tell us whether any of those
photographs show you?
STURGIS: 'The people in the photog:aph fhat I have seeﬁ were not me.
OLSEN: Did you recegnize any of the people in the photographs?
STURGIS: No, sir, T did not. |
OLSEN: Can you tell us Whether in your opinion any of those photo-
graphs show E. Howard Hunt?
.'STURCIS: Bot that I know, sir, because at that time I did not know
E. Howard Hunt. |
[0ff the record]

‘OLSEN: We have 4gain bean off the record for a few moments while
I have been thinking ahout the neit line of inquiry or whether there is in
fact anything else that we would like to talk to FrahR.Stu:gis about. And
we've concluded that we are about finished with the interview, but Mr. Sturgis
has indicated that he would like to make a statement to us about his willingness
to submit himself to a polygraph dealing with certain subjects that we have
covered in this interview. ngld you go ahead, Frank, and make whatever

statement you want to make on that subject. . e TP
a

‘__..,.._
-
A}

e e

o RALY™

S
I
(\\f&vuﬁ
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STURGIS: Yes, sir, Mr. Olsen, I anm ullllng to take a polograph
on the subject of either consp1racy on my part or the attempt on the
attempt to assassination of President Kennedy, Martin Luther King,
Robert Kennedy, or any official of the United States Govermment. Plus,
I am willing to take a polygraph on what I have just told vau about
Bernie Barker asking me about an assassination aftempt.

OLSEN: You're talking about these two cénversations now that
you had with Bernie Barker in which -~ in about 1961 -- hé‘approached you
about your willingness to perform an assassination on some unknown person
at some unknown place? .

STURGIS:  Yes, sir. [I'll take a polygraph on that too, if necessary.
OLSEN: Is there anything else, Frank, that you would like to
reveal to the Commission,that you would like to télk to thé Commission about,
relating to the #ctivities of the Central Intelligence Agency in any respect

whatever?

' STURGIS: Yes, sir. I would like to make this statement. I think
that there are elements in this country who are trying to destroy the Central
Intelligence Agency; I believe in order for a country to have some defense
or to protect our national security we do need an.agency like Cenfrﬁl Intelli-
gence Agency. I do feel that there may be eleﬁents within Central Intelligence
Agency who probably who have exceeded their orders and so forth, that may have
went off on some things of their own that probably either their Station . Chief
or sometimes the Case Officer or anyone higher than whoever the people are
that may have or would want to do certain illegal activities.

OLSEN: Okay. We are going to have to break again here because we
are at the end of another belt.on the dictating unit, but I do want to come
back to one other question that I want to ask you on anothér case.

[end of Belt No. 3]
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OLSEN: Frank, we are now beginning tape No. 4, or kelt No. 4,
here on this interview. And I would like to go into the subject a little
bit furtheﬂ?bout any connections that you may.have had with the assassina-
tion of President Kennedy.

First, let me ask you, have you ever in your life met

Lee Harvey Oswald? = SRSy
STURGIS: Not that I can remember, sir. {2? "
OLSEN: Do you know whether you had any contact with him in —%:

Florida? T

STURGIS: Not that I can remember, sir.

AOLSEN: Do you ever recall having had;any contacts with somebody
by the name of Jack Ruby--either in the United States, Cuba, or elsewhere?
.STURGIS: No, sir.
"OLSEN: Jack Ruby, I understand that his real name was Rubenstein;
‘did you ever meet anybody in Cuba or in Florida by the name of Jack
Rubenstein, or Jake Rubenstein?
STURGIS: Not fhat I can remember sir.
OBSEN: Have you ever in your life met Clay Shaw of New Orlears ?
.STURGIS: No, sir.
OLSEN: Have you ever met a man by the name of David Ferry of New Orlean:
STURGIS: No, sir.
OLSEN: Or David Ferry or Clay Shaw from any place else?
STURGIS: No, sir.
OLSEN: Did you ever have any contacts with anybody at 544 Camp Street
or that vicinity in New Ork éns?
STURGIS: . No, sir.
OLSEN: Did you ever visit anybody related to the Cuban Revolutionary

Movement in New Orleans?
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STURGIS:  In New Orleans, No, sir.

OLSEN: Have you ever been to New Orleans? !
STURGIS: Yes, sir, I have. Several times. 'ﬁmhﬂr,r3
OLSEN: And do you know whether you were in New Orleans at any

time in 1962 or 19637
STURGIS: I can't remember, sir. T don't-recall the dates.
OLSEN: What was the occasion for your being in New Orleans?
STURGIS: I believe once or twice in leaving the country, one time
I believe going to Panama, -- |
OLSEN: That is, you just flew to New Orieans in order to catch
a flight to Panama?
STURGIS:  To Panama. A direct flight to Panama. Also a direct flight
to Guatamala when T went  there to visit President Udios (7).
OLSEN: And, on either of those occasions did you go into the
City of New Orleans or did you just stay at the airport between flights?
STURGIS: I' stayed at a motel, which T believe was one of the largest
motels in New Orleans. I did go into the French Quarter in New Orleans one
time--the date I don't remember. But it was on one of these visits.
OLSEN: Was it just for an evening on the town, or what?
— ' STURGIS: Yes, sir.
OLSEN: Just for social contact?
STURGIS: Yes, sir. Because New Orleans is a famous city in the
French Quarter and I wanted to at least if I had the time ﬁt that time at

the motel to visit the French Quarter.
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OLSEN: 'Did you ever make contact with or confer with anybody
relating to the Cuban Revolutionary Movement or any other Cuban anti-Castro
groups in New Orleans?

STURGIS: No, sir. I didn't.

OLSEN: Did you ever have any contact with an organization known
as the "Fair Play for Cuba Committee"?

STURGIS: No, sir. At least not that I can remember.

OLSEN: Did you have any conﬁection at all with the prosecutions

initiated in New Orleans by District Attorney Jim Garrett?

. SlTURGI“'S: No, sir. P
OLSEN: Were you ever called as a witneSs? 7 ?5
STURGIS:  No, sir. : ';T.Hh_,’;
OLSEN: Were you ever interviewed or had your deposition taken

in that matter?

STURGIS: By them; no, sir.

OLSEN: By anybody in cases involving charges brought against
Clay Shaw?

STURGIS: Oh, no, sir. I was thinking about the FBI visting me
several days after the assassination,

—_— OLSEN: Were you contacted and visited by the FBI shortly after

the assassination of President Kennedy?

STURGIS: = Yes, sir.

OLSEN: Who contacted you?

STURGIS:  Two Special Agents from the Bureau, FBI. I believe one of
the agents--if I'm not mistaken--his name was Bob Davis.

OLSEN: And do you know the name of the other one?

STURGIS:  Offhand I forget, sir.
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OLSEN: And do you know how léng after the assassination that
that interview t;ook place?

STURGIS: No, sir. I don't; I really don't remember the exact date.

OLSEN: Did they tell you why they were interviewing you?

STURGIS:  They wanted to know my whereabouts before, during and after
the assassination of President Kennedy.

OLSEN: Did they séy why they wanted to know your whereabouts?

STURGIS:  Yes, sir. In the friendly(?) discussion that we had there--
I believe it lasted maybe two hours; to twoland a half hours-- I asked why
that they wanted to speak with me concerning this. And they said, "Well,
Frank, we feel that‘you are one of sevefal persons that is capable of doing

this sort of thing."

OLSEN: Why did they think that you were capable of doing this
kind of thing? | A \(f

STURGIS: T really don't know, sir. 'ﬁ‘ =z

ROETHE: Was this interview in Miami? :lh___,#?

STURGIS:  Yes, sir. It was in Miami at my home. I believe--I'm not

sure just where I was living at at that time, sir.

OLSEN: Do you recall having made any statements which were quoted
in the Miami newspapefs or any Miami newspaper aboﬁt the assassination of the
President? |

STURGIS: I may have, sir.

OLSEN: Do you know whether you stated at that time that you knew
any of the characters who were involved in the assassination?

STURGIS: I don't remember, sir.

-
P

. /’
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OLSEN: Do you remember at that time stating whether you thought
that there was a conspiracy oOr not a conspiracy in connection with the

Peesident's assassination?

STURGIS: I believe that to this day;that there is a possiﬁility that
there was a conspiracy to assassinate the President of the United States.

OLSEN: Wéll, what I'm asking you is do you remember stating at that
time to the press or otherwise in Miami that you thought there was a conspiracy?

STURGIS: I would say yes, because I felt that way all aléng.

OLSEN: Frank, do you have any facts that yoﬁ would be willing to
give us -= or that you know of--that would indicate that there was in fact a
conspiracy to assassinate the President? |

STURGIS: ~Well, the only thing that I can add would --what makes me
think that there was a conspiracy at that time in assassinating the President
was the fact that knowing the ﬁolitical situation in Cuba before Castro and
during Castro,with many of the Cubans who supported Batista that were
involved and were cbnnetted with the crime syndicate, the Cuban crime syndi-
catef?%i%ﬁegﬁgaﬁagig%g EKﬁg%ﬁﬁéﬁf at the same time supporting the Fidel Castro
rebels, in order to safeguard not only their position in the crime syndicate
--not only to get themselves better situated personally within the rebel
groups; if they were successful;. I believe that these same people would --
in my experience with them, what I have seen, from the people I was in contact
with that came over to the Unitéd States ifto exile, now this is only a small
group of people we are talking about--it probably would represent maybe several
hundreds of people--many of these people were integrated in the revolutionary
forces, the Frende (sp?l, or the Revoluntionary Council, the brigade , or what-
ever you want to call ity this force which CTA suppérted. Now these same

people came here; they got connections with the Central Intelligence Agency;
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many of them got to be agenfs. And even to this present day, they are
involved in some of the biggest international crime and drug smnggling
that is going on in this country, )

QOLSEN: These elements of the Cuban crime syndicate associated
with the Batista government who became exiles in fhis country --

STURGIS: --who then supported the Castro rebels, who then in turn,
when Fidel took over fhe country, was with the new Cuban government; and

then leavinéfor one reason or another: (1) Fidel wanted to clear out the
S~

ud
o,

crime situation there i

[interruption-- end of Belt No. 4]

OLSEN: -  All right. Here we are back on belt No. 5, continuing
the interview with.FranK,Sturgis on Friday the 4th of April. Go ahead
Frank. . ‘You were just giving us your thoﬁghts ﬁith,respect to the possibility
of a conspiracy to kill President Kennedy,

STURGIS: The same group of people whom I have just said that supported
Batista, then the rebels, then Fidel who . .came into power after January the
1st, for one reason or another--especially Fidel telling me personally "If
I'm in this office, I'm going to run =211 these gangsters, all these crime
people out of Cuba" -- which he did; he gave me orders, and I did close
up the gambling casinos for ten days in Cuba. These same people then had
to turn against him that supported him and had positions as officers,
military, and so forth, then had to leave Cuba and came to the United States
as refugees. ' |

— OLSEN: And they were very hostile to Castro at that point?

KW 64578 Docld: 22105623 Page 22



- 21 -

STURGIS: . Yes, sir. They were very hostile to him because he
took away their livelihood. ' T

OLSEN: And they then supported the anti-Castro movement in A‘ S
south Florida and they strongly supported the attempt to overthrow Castro
that was involved in the Bay of Pigs operation?

STURGIS: Yes, sir. Many of these men were integrated  in¢g (Ia,
which still maintaired contact with the American crime syndicate, especially
in Miami Beach.

QLSEN: You are talking about the fact that they--that the1Cuban

T crime syndicate maintained relationships with the American erime syndicate?

STURGIS:  Yes, sir.

OLSEN: And the Cuban crime syhdicate was involved as a part of the
anti-Castro movement in south Florida?

STURGIS: Well you must understand that the Cuban crime syndicate was
being busted up in Havana because of their close working, not only political
but business-like deals that they had with the American syndicate. These
people losing their businesses there--the Americans and the Cubans--came
into the United States here, which still maintained contact with_eachAother;
many of these people because,you must understand, they had friends and con-
tacts in Cuba, CIA needed them to work for them. Many of these people got
to be agents for CIA.

OLSEN: You mean sources of information?

STURGIS: Led up to be agents for CIA: as agents because of their
contacts inside of Cuba that they had that was part of the underground
organization, part of the business lifd¢hat they had there, which part of

them was the Cuban crime-syndicate.
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OLSEN: Now let's move on to what the relationship is between
the Cuban crime syndicate and its I"e'la.tion. to the American crime syndicate, the
anti-Castro movement in south Florida, and the assassination of the Presi-
dent. What is the connection? Do I understand from you,.Frank, that after
the Bay of Pigs operation that there was a great deal of hostility to
President Kennedy and Senator Robert Kennedy on the part of the anti-Castro
Cubans in south Florida.

STURGIS: Right. Yes, sir, there was.

OLSEN: ‘And do T understand further that it is your thought that
because this anti-Castro movement in south Florida also included a lot of
the crime syndicate people from both the United States and Cuba --

STURGIS: Yes, sir. (interrupting) |

OLSEN: -that therefore there ﬁas a capability as well as motivation
for killing Presidént Kennedy.

STURGIS: T believe from the information and discussions that I have
had in the Cuban colony that the thing was more against Bobby Kénnedy because
he was the top law enfb;cement official in this country, that if --you know
like "Hey, if you get rid of Bobby Kennedy, you still got his brother which
is Presideat Kennedy.'" So the thing was to -- the hostility was then put
off against President Kennedy. ‘

OLSEN: So assuming that there was both a gtfong enough motivation
on the part of these elements, crime elements within the anti-éastro group,
.to kill the President aI_ld that there was the capability also to do it, do
.- ~ you have any evidence indicating that the killing of President Kennedy

in Dallas was actually carried out by people who were involved in this

anti-Castro movement in Florida? 02y
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éTURGIS: Well, my thoughts were, and still is, the fact that there
is a good poésibility that Cuban and Americans who are part of this crime
syndicate, using the Cubans and then setting up possibly a conspiracy--
there is a lot of talk of, you know, of wanting to kill Fidel. So if you
have to kill Fidel, why not Bobby Kennedy and why not the President of
the United States. ‘

OLSEN: But what I am asking you is: Do you know of any facts
indicating tﬁay the killing of President Kennedy on November 22, 1963,
was actually an outgrowth of any planning, conspiracy, or activity of the

anti-Castro Cubans?

STURGIS: No, sirg I don't. ks R
- It

OLSEN: Or any other portion of the Cuban community? 7] I
“2 =

STURGIS: No, sir, I don't have any facts on that. ~—

QOLSEN: It}s just kind of your susﬁicion, like that -- or
speculation?

STURGIS: Yes, sir; there 1s that possibility.

OLSEN: That because-of.the feeling, the anti-Kennedy feeling --

STURGIS: Yes, sir. (interrupting)

OLSEN: -~ that they could have been involved?

STURGIS: Yes, sir. That they could have been involved because that
--they need motive, motivation; and that was the ﬁotivation-- that would be
the motivation. |

OLSEN: Do you have any personal knowledge, or have you ever heard of
any contacts between the anti-Castro Cuban element any place in the United
States and Lee Harvey Oswald?

STURGIS: No, sir.
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OLSEN: Have you ever heard that Lee Harvey Oswald made contaét
with, was friendiy to, or attempted to penetrate any anti-Castro group?

STURGIS: Yes, sir.

OLSEN: What is your information on that?

STURGIS: 1I'm not sure of the group; but there is a group called
the "DR" -~ the student directorate, which was being financed by CIA,
and I believe dne of the top officials of that group whom I was in touch .
with,both the president and lesser officialgf/that group, 5UPP05941Y"
they told me--that Oswald was in the Miami area, tried to penetrate théir
organization or some of the other Cuban oyganizations and bossibly that he
may have tried to make contact with me or sﬁoke with me; to this day,

I'don't know if this is a fact or if it's not because I can't remember.

OLSEN: Who was the leader of this DR?

STURGIS: I don't recall offhand, sir, because the leaderhip did
change-- T believe that it did change, the leadership ...

OLSEN: Who told you that there may have been such attempts Ey
Oswald to penetrate or become invoived in the DR?

STURGIS: One of the officials of the DR; I believe they had an

office --a home that they used as an office--in the Coral Gables area

I believe .. : | P
R - ".:_:..' e ’\\
OLSEN: Do you remember the name of this official? Z %ﬁ
STURGIS: No, sir, I don't at this time, % il
. AN /l
OLSEN: Do you know the name of any official of the DR?-

STURGIS: Not at this time; no, sir. T was in touch with many
Cubans at the time and unless I maintain a Personal contact with people

continuously, then I would naturally remember the names and so forth.
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ROETHE:  You mentioned this anti-Castro group, tﬁat you thought
might have the cépability to carry on an assa;sination, was presently
still involved in certain drug smuggling activities and you also indi-
cated that this group was in contacf with CIA and was still on occasion
doing some work for CIA . Is this right?

STURGIS: There was that possibility at that time. Because you
must remember that I have picked up a lot of information ‘bY people
talking with me and I have never followed through in investigating the
type of information T was given by them. -

ROETHE : Thé only iﬁplication that I wanted to have you direct
your attention to was the impliﬁation that perhaps these people, in
connection with CIA, were involved in some type of illegal activity,
drug smuggling or some other activity of this nature.

STURGIS: Well, let me say this in reference to the CIA; a lot
of these people were agents, whether or not in their illegal activitiés
they were agents at that particular time or not, I have no proof of that.

OLSEN: Do you have any reason to believe that in running drug

operations or other illegal activities, they were acting on behalf of

the CIA? _ . L FYRN
— , o <
STURGIS: No, sir. {:}‘ 2
i g
T *
[End of Tape #5] . \,\—/
OLSEN: All right, Frank, we are beginning Tape No. 6, and it is
now about 11:00 am on Friday the 4th of April. Did you ever get inter-

viewed within the last several years by a man by the name of St. George?
STURGIS: T wouldn*t“exactly‘call it an interview. But he has been

in touch with me.
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OLSEN: Did -- Where did you'meet with him?
STURGIS; dne time at the Holiday Inn --
QLSEN: Where?

STURGIS: This is LeJuene Road at 36th Street on top of the Holiday
Inn, which was a restaurant -- if I'm not mistaken he was also checked in

to that hotel.

OLSEN: Did you ever talk to him abhout his interest about writing
a hook about you?
.STURGIS: Yes, sir. jq*'fq?B:ZA
i ROETHE: ‘'this is Miami? - ; ;1
STURGIS: In Miami; yes, sir, :‘--.______,.-":""
OLSEN: Did you ever authorize him to writera book about you?

STURGIS: I gave him a little typed statement of the fact that I
have authorized him to make contact with the different publishing companies,
and so fofthq to see if they would be interested, .1in giving me a contract
in writing g book.
'OLSEN: Did you ever authorize him then to write a book -- an authorized
book about yua? '
STURGIS: No, sir, not for him. He would have to get with me to get
— the necessary information whicﬁﬁwoqld take;to write a book of my life
would take maybe, I would say eight months to a yeér with the research and
information that I would have to supply him.
OLSEN: Did you ever tell him that you wanted to read over an outline
or a transcripﬁpf his proposed book? .
| STURGIS: Well, sir, he menticned that an outline would have to be

made in order to present the outline to the publishing company to see if they

~ would be interested in offering me a contract.
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OLSEN: Did you ever have any conversation with him about your
wanting to see an outline of the book before you authorized him to proceed?
STURGIS:: Yes, sir. I asked "Andrew, when are you going to make
the outlineitbecause he had to come sit down with me, take notes for an
outline--which he never did. | | ‘ an Py

OLSEN: Did he ever tell you that he had prepared an outline?

o

Gy

STURGIS: "He told me that he knew enough about my anti-communist."'d\w(;'
" activites and about my Cuban activities that he would make an outline
to present to the publishing company. I says "fine, but I would want
- to see the outline.¥™ T insisted upon it.

OLSEN: Did he ever tell you that he had made an outline?

STURGIS: Yes, sir. At that time he said that he was going to make
an.outline; then_at later discussions with him by telephone he told me
he had made an outline and that one of the companies was interested, that
they were prepared te offer me $70,000 if'he would come to Miami with a
contract and further discussion on that matter.

OLSEN: Did he then come to Miami further to discuss it with you?

STURGIS: Yes, sir; he did. o

QLSEN: Ana where did you meet with him then?

STURGIS: Oh, I forget. I think he came to my home--yes, as a matter
of fact, he did come to my home. Then he invited me out to either one short
dinner, which we did go, and he showed me the contract; and upon showing
me the contract he wanted me to sign, he was very very pushy on the matter.
And I told him No that I was not going to sign the contract. I wanted my
lawyer, Henry Rothflat, to look over the contract -- plus I wanted to see
a copy of the oqtline that he prepared and I w;nted my attorney to look at

the copy of the outline. I --
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OLSEN: When was this,by the way? (interruptiﬁg)
STURGIS: '.72, T bhelieve.
OLSEN: Was this after the Watergate break-in?
STURGIS: Yes, sir. After the Watergate break-in. T told. him
that I had to be very very careful,that I could not speak anything about
" » ‘ my Watergate affair. because it was an order handed down by Judge Sirica.
OLSEN: Did he tell you that he had prepared an outline?
STURGIS; Yes. OC0h, ves.
" OLSEN: Did he tell you what had happened to it?

STURGIS: Well, he was -~ this was before the outline being taken --
he was being forceful with me and I was getting very angry with him because
he was trying to get me to sign the contract, and I told him: No, it had
to go to Henry Rothflat; that. I would not sign it; plus T want to see the
outline; not only that, I want.. it stipulated in the contract that any in-
formation or -~you know--the manuscript, that I would have to go over the
manuscript, that I would want to at Ieast.say what was going to be in the
manuscript or not be in the manuscript.

QLSEN: Did he ever tell you that the manuscript had been stolen?

STURGIS: At a later date.He left hereBfwas irate with me; he talked
to me on the telephone from New York; he told me "Oh, my goodness, Frank;
while certain things were coming out of the newspaﬁers, this is what

happened."

TR Uiy,
OLSEN: Is it about you? /= oy
i A
) 1T =
(¥ =N
STURGIS: Oh, yes. \&J\_j

- OQLSEN: What did he say to you?
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STURGIS: T confronted him on that. T called Seymour Hersh up. I
t.old Seymour Hersh '"What the hell are you pﬁtting in the newspaper -
about me?" He says '"Well, bu -bu St. Geofge's.” I don't give a
fuck about Andrew. St. George.'" He says '"Well, in your ocutline you
stated.." I.says "T haven't sfatéd_these fucking lies that you are
pﬁtting in the paper. about me."_ I says "Andrew St. George is a fucking
liar, and I told him that on the telephone."l | He says '"Well, I believe
you Frank, I believe you." I says 'Well, stop that bullshit". Because
he mentioned about the break-iﬁ of the Chilean Embassy--supposedly that I
did the break-in of the Chilean Embassy -- '

ROETHE:  Here in Washington?

STURGIS: In Washington,.D. C. I denied it; I told him that I had
nothing to do with that; I knew nothing about it; why are you dragging

the CIA into this thing? It is absolutely ridiculous.

OLSEN: Did you have any conwersation about other mistakes that e

were appearing’Phe press about wqu? iy
STURGIS: Yes, six. | v
OLSEN:. What other mistakes, or erroneous information did you

discuss with Seymour Hersh?

4
L
iy
©
'_f",f Lot '»_‘\

. -

STURGIS: Well, I don't remember at the present time. But most of the

stuff that I would think -- you see, I can't rémember everything that came

out in the article by Seymour Hersh.

OLSEN: . What about the article that appeared in 1974 in TRUE Magazine

about you, written by Andrew St. George. Have you read that article?
STURGIS: Yes, sir, T have. |

OLSEN: Is it an accurate article about you?
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STURGIS: Most of the information in that magazine I did not give
him. Most of it Is lies. And I plan on bringing -- well, as a matter of.
fact, my lawyer in Miami, Mr. Ellis Rubin, has been instructed by me to
bring a libel suit against TRUE MAGAZIXNE And Andrew 5t. George. I have
written letters through my lawyer to TRUE MAGAZINE stating the utter lies
of that article that came out, thaf had been in this article by Andrew
St. George. |
OLSEN: Was it stated in the TRUE MAGAZINE articlé that you told.:@-: g
Andrew St. George that you had met Howard Hunt back in 1969. ':
- STURGIS: I have never told Andrew St, George «- : e
OLSEN: I am asking you whether that appeared in the TRUE MAGAZINE
article? |
STURGIS: T don't recall at this time,
OLSEN: If it appeared in the TRUE MAGAZINE article, was it true .
or false?
STURGIS: It was false, sir.
OLSEN: If it appeared in the TRUE MAGAZINE article that you had
told Andrew St. George that you had discussed disposal and killings with
Mr. Liddy, was that true or falsg?

- STURGIS: That is false, sir.
OLSEN: IF it was stated in the TRUE MAGAZINE article that you had

made a statement to the effect that Howarleunt was a professional and that
he had participated in several successful disposal operations, was that
true or false? |

STURGES: False, sir. As a matter of fact, the day I received that
magazine I took it to Wilfredo Navarro at Dodgé Island in Miami, and I was

very very hot about it. A newspaper reporter came over to me and took --
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not a newspaper reporter--a T.V. reporter came over, and T categorically

said on television that-; this was on Channel 4--(some one said 10 from the
sideline, probably Névarro) Channel 10 and toid them that this article was a
lie and that I was going to bring a possible libel suit against the magazine
and Andrew St. George.

OLSEN: Did you tell Andrew St. George that you were an old friend
of E. Howard Hunt?

STURGIS: Never, sir. I may have told him that I was a friend of E.
Howard Hunt at that particular time, which was in betwer.n trial.

OLSEN: Did you ever tell Andrew St. George that you had taken on
m the name of "Sturgls" from a 'character in the Hunt book written in 1949,
" called " Bimini Run" 2 |

STURGIS: No, sif. The first time I saw that book "Biminz Runh

was two officerswggrested me in the Watergate.at Democratic Headquarters.

They had the book. They did show it to me. T forget where and I was surprised.

I did look it over. One of the chapters. And I was very very surprised.that
_the character was Hank Sturgis, and T had a big laugh about it.

OLSEN: Was that purely a coincidence?

STURGIS: That was pure coincidence?ndthe first time I ever seen that

book or heard about that book in my life.

- OLSEN: I believe you testified to us previously that you had taken
on the name of Sturgis as your legal name sometime in the 1960's after your

mother had remarried a man by the name of Sturgis.

//-:5?,5‘-.
. et .
STURGIS: Ralph Sturgis. Yes, sir. /s oY
= z!
{end of Tape #6] -ig ;?f
—
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OLSEN: All right, we are beginning belt No. 7. Frank, did you
staté to Andrew St. George that if you had to do any killing that you would
use your bare hands and a piece of wire.

STURGTS: That's hogwash. T never stated that. I may have stated in
talking with Andrew about my activities in the Harine Corps and Edson's .
Raiders, which was the first raider battallion, that pért of my training
wa& for instance sneaking up on victims using the stiietto which we were
equipped with to operate behind enemy lines, to go ashore in rubber boats,

and so forth. T did receive that training to how to kill people with.
Piano wire with this stiletto, sniper, telescopes, etc. -- that training
T did receivefin the South Pacific.

OLSEN: This was fairly common training received by people in the
military services;or certain brancﬁes of the military services,during
World War II?

STURGIS: T would say certain units in certain--for instancefthe

Marine Corps and the Army We had certain units that did this type of work;
not everyone received this type of training.

OLSEN: All right, Frank. I think we are about near the end of this
interview. But I did want to follow up on one other item. You said that you
had had a telephone conversation, I believe, with Seymour Hersh about certain
inaccuracies that were appearing-in the press on afticles he had written.

STURGIS: Yes, sir.

OLSEN: Did he relate to you that he had received this, information

T ?
from Andrew St. George? P
RN TN
o R (/\\_
fa E3
i omd -2 |
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STURGIS: What Happened, sir, as [ remember calling him up late at
night at the NEW YORK TIMES--this is after [ spoke with Andrew St. George
on the telephone and I called Andrew St. George every name inifthe book
and Andrew told me 'Well, Frank, I don't know how Seymour Hérsh got
this information "--because I accused Andrew St. George of making these
lies that was supposedly ﬁart of his outline. I pinned him down good.
"Did you put these lies in the outline; because if you did, that is not
for me, and that is no good and I will not sign a contract with you; you
are a son-of~aitch, you're a liar, and I have no confidence; it's the
end of you with me in writing any type of book because you cannot be

L.

. trusted. You are a liar.™ He says "Frank, look, I made an outline' .. ‘!

I ~u

this and that and "I did not give it to Seymour Hersi.  What happened

I gave it to one of the publishing companies and somehow Seymour Hersh . :E, _
did get fhis outline. He stole the outline. I am thinking right now
whethsr or not I should sue the NEW YORK TIMES and Seymour Hers h. - "That's
what I should do, I --

ROETHE:  You're quoting Andrew St. George?

STURGIS: Andrew S;. George. For stealing. Well I says "If you
don't sue him, I may go ahead and sue him for printing this shit that you
have--and I may include you because I did not tell you all this bullshit.
Where did you get this?!

OLSEN: What were the things in particular that you were angry about--

the lies that}/§ffearing in the paper about you? Do you remember which

particular items aroused you the most?
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STURGIS: T don't remember at this time because I was under so much
pressure at that time because of the trial, because of all the publicity
that was coming out, and because if my name was connected with anything
especially--you know, I had to keep quiet, I could not counter  of
this publicity. T felt at that time--from what T know today, that the
same people that we worked for were in turn trying to give us a bad re-“i
putation, trying to smear us in order to protect themselves froﬁ what .Eia
[ see what happened up to'today from what T know. So, naturally I could

not counter, and I was deadly afraid to talk with any newspaper people.

- And here Seymour Hersh came out with certaih articles which I don't recall
what they were today, makiﬁg statements about at least one I can remember was
the Chilean Embassy supposedly that CIA had something to do with the break-in
and that I was the person who broke into the Chilean Embassy in Washin ton,
D.C. And I confronted --I called Seymour Hersh' after I spoke with Andrew
St George late at night and told him "Who gave you this information? Why
did you go ahead and print all these things? I don't know anything about
what's in this outline that-this maﬁ Andrew St. George wrote, and so forth.
Who gave you this? Where did you get it at? He tells me you stole this

" outline. It is not my uutline because it is not me telling Andrew St. George
all this bullshit that's in there. How could you print these things? Why
didn't you call me and talk with me personally to confirm or deny some of
these things that supposedly is outlined. And you're saying directly that
I said tRis."™ '

OLSEN: ‘Nell, did Seymour Hersh - then tell you where he got the

information?
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STURGIS: No, sir, because I was very hot at this and Seymour “~a.__._-

-~

Hersh told me that it was in the outline--yes, he told me, 1 believe he
teld me, that it was in the outline that Andrew made up, supposedly that
we both made together. And I told Seymour Hersh . that T did not make no
outline up with Andrew St. George. I don't know what's in it.
OLSEN: Do you know whether at any time whilé you were being inter-
viewed by Andrew St. George he was making a reéording of the conversation?
STURGIS: No, sir. I have never been to his roomp He has never
takén any notes or anything. I continually asked Andrew "When are you going

to sit down with me to take notes for an outline?"

"OLSEN: But you don't know for sure whether he was surreptitiously
recording?
STURGIS:  No, sir. Because I know many times--or at least this one time

when I was talking with him, going back to my Castro days--and that's the only
thing I have ever discussed with him, is my Castro days. Never anything about
ofthe order that
Watergate because/iJudge Sirica handed down not to discuss the case. But he
did open up his briefcase; he had papers and so forth in his brief
case.
OLSEN: Did Yaqu ever see any recording dpparatus in his brief case?

STURGIS: No, sir. Not in his brief case.

OLSEN: Did he ever tell you that he was recording his comversation

\

with you?
STURGIS: No, sir.
OLSEN: Do you have anything else that you would like to offer to the

Comrission here relating to your comnections with the Central Intelligence

Agency?

e
P
4
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STURGIS: «Aell, T do have some notes here when we get off the record
o see if I got anything else I can add.

OLSEN: All right. Why don't we go off the record then, and you
look through your notes and then you can tell us whether vou have anything
further you would like to add. Shall we do that?

BTURGIS: Yes, sir.

ROETHE: I would like to ask one more question. You indicated at the
very beginning of our interview yesterday that you would tell us the truth,
in whatever you answered and that there may be occasions when you might want
to hold certain things back, and that you would tell us if you'were doing
that. I wonder if there has been any instance now where you held anything
back from us, not by telling us a lie, but by simply not telling us everything
that there is to tell.

. STURGIS: Where it concerns the conspiracy or assassination attempts

on the President of the United States, Martin Luther King, Bobby Kennedy
or any American government official, I have told the truth; I have not
held back anything whatsoever. o 72

P

o
ROETHE: How about connections with CIA and their assassination fﬁ

,

: ' BN
attempts of foreign officials, such as the .Cuban - official? "~ e
STURGIS: To the best of my knowledge, I believe I have went over
nost of everything, axd unless I, you know, go ahead and rack my brain, °

I may have forgot or in the --

OLSEN: Let me interrupt, Frank. Is there anything tﬂat_you have
intentionally withheld from us now about the whole subject matter that we
. have discussed with you in .this interview?
STURGIS: No, sir. Let me think now --
OLSEN: Is it true now that what you are sayiﬁg to us is that 'if you

have omitted anything, it is because you just simplyhaven't remembered it?
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STURGIS: Yes, sir.

OLSEN: Have you tried to be completely candid with us about the
whole subject matter that we have covered witﬁ‘you in this interview?

STURGIS: Yes, sir. I have been candid and honest with everything
that we have discussed. |

OLSEN: And there is nothing that you have intentionally withheld?

STURGIS: No, sir. Nothing at all.

OLSEN: Now there £2§foﬁge5£g§ggg]a while ago that you wanted to
discuss with us in private; and you have discussed it with us in private,
have you not? Cwe TR

S'I'URGIS: Yes, sir.

OLSEN: Okay. ~—

STURGIS: And there are a few more things that I would like --

OLSEN: A1l right, let's go off the record while }ou have an
opportunity to review your notes and records that you brought with you

.and then you will tell us whether there is something else that you would
like to add. | |

STURGIS: Right.

[end of Belt 27Y

o OLSEN: Mr. Sturgis, we've had a period here during which I've

been having a conversation with Mr. Navarro, who accompanied you here
on this trip, and now you have had an opportunity to look over your
notes. Do you have anything else that you would: 1ike to tell us about

that bears directly upon activities of the CIA within the United States?
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STURGIS: VYes,sir. Mr. Sam Jenis and myself discussed an opera-
tion that I participated in,in 1968.

CLSEN: And when did you discuss this with Mr. Jenis?

STURGIS: I't was in 1967 that I discussed this with Sam.

OLSEN: And what was that discussion; would you tell us about
it, ' 7 | ,

STURGIS: To do a commando-type operation into Cuba for the purpose
of releasing political prisoners in some of the concentration camps in
the south part of Cuba.

OLSEN:  -Did you conduct that kind of an operation?

STURGIS: Yes,sir. I prepared for that operation in 1967 by going
with Geraldine Sharma (?sp), who at one time worked as an agent for the
United States GOVernmént, went to Caracas, Venezuela, where both of us
had meetings with President Leoﬁ - 0f Venezuela.

OLSEN: And was this operation paid for by Jenis?

STURGIS: HNo, sir. Money was obtained through certain private
sources, approximately $5,000, for this particular trip.  While I was
in Venezuela, T was in touch with the local Cuban colony there, one
was the medical committee which the doctor was in charge of--at the
present time I forget what his name is--also, the Venezuelan labor
movement,_f was in touch with there who was supposedly to support
when the operation did in fact come off to'support the operation.

OLSEN: Did you have any-reason to believe that this w;s an

activity sponsored by, directed by, organized by, the Central

Intelligence Agency?

NW 64578 Docld: 32105623 Page 40



e 38 -

STURGIS:. " Yes,sir, with my close working association with
Sam Jenis.

OLSEN: Do you know whether Sam Jenis had any interests or
activities other than acting as an agent for the CIK?

STURGIS: No, sir; at that time, no sir. T did return back
to the United States prepared for this operation; made advertisement
in the local paper in Fort Lauderdale, I believe the newspaper was

called the Sun Sentinelorpossibly the Fort Lauderdale News. I received

thousands -- not thousands, I would go ahead and safely say hundreds _i,?l%r

.:'.(__h'

. ‘ of letters. I gave ~--

OLSEN: What were you advertising for?

STURGIS: For men who would like to be involved in adventure,
good pay, etc. I left an address in this advertisement to get in touch
with attorney Ray Sanstroh.(?sp), who had his office in Fort Lauderdale;
.he is a practicing attorney then, is now, and also on the side he was a
pilot. Mr. Ray Sanstrom, I believe the company that he was associated
with was called the Southern Air Transpoit Company. I have an address
here and I'm not sure whether it's Southern Air Transport Company or his
office number, which is 429 South Andrews Avenue, Fort Lauderdale, Florida.
Southern Air Transport supposedly is a CIA front company.

OLSEN: Well, &id you arrange with this attorney to receive the
calls that came in in response to that ad?

STURGIS: Yes, sir. I made the arrangements prior that éll calls

— or letters, preferably letters, of intent to be turned over to me for

. screening-- to screen these applicants for the coming operation.
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dLSEN: Did you understand that this attorney was occupving
offices at Southern Air Transport?
STURGIS: No, sir. I understand that possibly the address which
I just gave you on Andrews Avenue may be his law firm's address, but
Southern Air Transport is a CIA front.
OLSEN: But what does Soutﬁern_Air Transport have to do with
that ad?
STURGIS: Nothing with the ad, sir. What Southern Air Transport
has to:do with: Ray Sanstrom is the fact that he was associated with
- Seuthern Air Transport.
OLSEN: In other words,he did legal work for them; or was he
employed with: them?
STURGIS: He was,I believe,employed by Southern Air Transport.
If that is in facﬁ the correct name, he was employed, I assume, with this
particular .
OLSEN: Was-the operation then to free these prisoners in Cuba
ever pulled off?
STURGIS: That is what I was supposed to tell the recruits-- the
people that were ;o be accepted in this coming operation, that it was

going to be a commando-type operation L0 release political prisoners

in the concentrétion camps. _;*'Lg?s:f\
OLSEN : Was that ever done? . ' i 15
STURGIS: No, sir. \t\u‘_#/;?:
OLSEN: What was done with all these people who responded to

the ad?
STURGIS: I screened fhe people; I spoke with them; and I picked

twelve meh out of this group, which one of them up to this day here I
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had working out of the.country as an undercover agent ¥OT the United
States Government.

OLSEN: Wait a minute here now -- wait é minute, you said you
‘have haa one of these people operating as an undercover agent for the
United States Government ever since?

STURGIS: Up to this day, yes, sir.

OLSEN: Well ,who's that?
STURGIS: Mr. Jerry l}uchanan.
OLSEN: And where 1is he operating as an undercover agent for

the United States Government?

STURGIS: He operated in Mexico and 'in the United States.
OLSEN: Did you turn him over to the United States Goyernment
in some way ? ST
: )
o
STURGIS: Yes, sir, I did. ' j‘r
OLSEN: Who did YOU turn him over to? e’

STURGIS: I turned this man over to -- well, I*11 have to go back --
Jerry Buchanan was the person who came to me aﬁd told me about the IRA,
the Irish Republic Agents, who in fact were looking for someone to do
assassinations attempts in the United States because of informants that
they had within theif organization of the United STates giving information
to Government agencies conéerning guns being exported out of the United States.
dLSEN: I"don*t understand what the connection is between Buchanan

being recruited as a result of that ad that you put in?

4
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STI.IRG'IS':' I knew Jerry for years. Jerry did see the ad and did
make contact with me and naturally I accepted him as a recruit because
then because of the ad.

OLSEN; How did it happen then that he got turned over to the
United States Government?

STURGIS: At a later date | Have used up to this time here -- since
1974, in the year 1974, after Watergate when I came out of prison, I

promised Jerry with the information that he gave me concerning the IRA,

the Irish Republican Army, concerning the North Korean agents that were
~.in Mexico and also the drugs, I immediately tried to get in touch with
the . Central Infelligence Agency. On January.ZS, 1974, 1 was in
touch with Mr. McVan, that is his CIA code name, of the Miami station
and his telephone at that time was 445-3658. I called him at my bank
at 95th Street, N.W. 7th Avenue in Miami, Florida, at approximately
10:35 A.M. He gave me a description of himself after I told him my
name was Frank Sturgis. He named the Holiday Inn at LeJeune Road
and 36th Street, where we were supposed to meet at. 11:00 A.M. in the
lobby of the hotel. Naturaliy I waited for an hour, and the bum never

— showed up.

OLSEN: Frank, I'm haviﬁg a hellva time trying to understand what
the hell this is all about? I thought you started telling me about the
ad that you placed in thé ?ort Lauderdale paper in 1967 to recruit ﬁeople ..

STURGIS : '68 ' y

OLSEN: --'68, to recruit some people tp perform an operation to

free political prisoners from %oncentration camp in Cuba?
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STURGIS : Yes, sir.
OLSEN: * Now, did you recruit anybody at that time? pid you

recruit 12 people?

STURGIS : Yes, sir, I did recruit recruit ,

OLSEN: You got a lot of responses to the ad ?

STURGIS: Yes, §ir. : Tiny

OLSEN: You picked 12 people out of it? R ‘ ?E}
STURGIS: Yes, sir. - \;; g;f
OLSEN: Was one of those people Buchanan? S~

STURGIS: Yes, sir.

OLSEN: Did you use him in any preject with respect to Cuba?
STURGIS ; Yes; sir. This was a 1968 projecf.

OLSEN: All right. Did you actually go ahead with the project

to free people from Cuba?
STURGIS: I went with the project.
OLSEN: Did you successfully complete the project?

STURGIS* No, sir. We did not successfully complete the project,

OLSEN: Did you do anything other than engage in some planning ?
STURGIS Yes, sir, I did.
QOLSEN: Did you actually attempt to go.into Cuba to free these
prisoners?
STURGIS: Yes, sir, I did. I made the attempt to €0 ~-- let me say,
not into Cuba -~ wﬁat happened, sir, is I sent the men into Mexico, into
- Guadalajara, Mexico, all twelve en. I then at one time did arrive in

Guédalajara,Mexico.

(End of Tape #g)
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QLSEN: All right, Frank, we're back on the record with the next

belt here. You were talking'about this effert in 1968 with respect to
freeing political prisoners. I understand that the contact that led

to this venture being undertaken was the contact that ycu had from Jenis?

STURGIS: Yes, ;ir.

OLSEN: And that was the connection with the CIA? s

STURGIS: ° Yes, sir. | ks ‘L."éﬁ,

OLSEN: Did you receive any money from Jenis? :ég 3

STURGIS:  Yes, sir. e

'OLSEN: How much money did you receive from Jenis in connection
with that project?

STURGIS : $2,000.

OLSEN: Now you recruited some people, sent them to Mexico--to

Guadalajara--you made a trip yourself down to —- where was it, Veﬁezuela?

STURGIS : Well, that's before. That was 1967 in reference to this
type of an operation.

QLSEN: All right. Anyway, did an actuél attempt . take place
to go into Cuba to free any political prisoners?

STURGIS : Let me say this, sir, because you do not know the complete
operation. I was instructed to tell the men that this was going to be a |
commando-type operation; “stwhen I left --before [ left-- I was the last
person to leave Miami -- to Mexico, Sam told me ”Ffank, you aré to hijack--
or rather you are to meet another ship off the coast of Yucatan Peninsula,
rendézvous with that ship; this'ship w1ll have information on the arrivals

and the leaving of certain ships in the Westemn Hemisphere." I was
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supposed with the assistance of this ship -- was supposed to hijack

a Russian vessel, and in hijacking this Russian vessel, I was supposed

to go off the coast of Venezuela, receive assistance from the local

Cuban colony there, plus the officials that I was in touch with of

the Venezuelan LaborParty, to assist and use the hostages and the ship

to approach the Cuban Government for the release of Cuban political

prisoners. It was a known fact at that time that Fidel would not

release the prisoners. That would be a propaganda victory, in one

‘aspect to this operation. But the main overall idea was that when
- Fidel .refused to release the prisoners, it was then going to be where Pl
we' were goimg to ask for the release of the USS PUEBLO and the /o |
American crew that was captured and being held by the North Koreans. 3;)
This was to create--- the caﬁture of this Russian vessel was to create
an international incident, possibly put world pressure on the Russians
to release the American crew members and the USS PUEBLO.

OLSEN: Did that ever take place -- did you ever meet that ship
off the Mexicén coast?

STURGIS: No, sir. 1 went off the Mexican coast; I went into a
small town called Pregresso (?sp); at the time in 1968, Mr. Jack Stuart
was the Station Chief -+ CIA Station Chief in Merida, Mexico. I did
rent--lease--a boat in Progresso, Mexico; I went off the coast with this
boat; I gave a written document to the captain of the boat that if this
boat and the crew and myself and the members of the gToup were captured

elther by any foreign government, that he would have a document signed
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by me saying that we did in fact hijack him and the boat. The boat was

le'ased for one week, ... . el
OLSEN: . Was it paid for? : | ,
STURGIS : Yes, sir. It was paid in advance. A :
OLSEN : How big a boat was this? - e
STURGIS: I'm not sure how big the boat was at this time, but the
 records are -- the Government has about this operation and the boat and

the people involved.

OLSEN: Was this your understanding that this was al?ACIA venture?

STURGIS : Yes, sir, that was my understanding., I did get the boat;
did éat the guns and the equipmént and the men .aboard this boat.%hen I
left Progresso I came at night offshore close to an encampment or an
~area where the men were waiting to come abéard. We did leave, went up to
where Yucatan Peninsula was on the other side of an island called
Cossamo (?sp) Island, south of Cossamo Island, or at least southeast of
Cossamo Island was supposed to be the rendezvous sbot. This boat I was
supposed to rendezvous with did not show up. On the second day of not
showing up, bad weather did come about in the area and in trying to get
close to the shore, we did run aground on some coral reefs where the
propeller, the rudder was bent, the ship was leaking badly, I had to
throw some of the things overboard. We stayed all night on this coral

reef ...

OLSEN: (interrupting) It was all ventured and scrapped?
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STURGIS ; Well, no sir. No, sir , the whole venture was not
scrapped. Becauée of the damage to the boat,_because the—rendezvpns
was on the second day--was late in rendezvousing with the other boat
which did not show up, I proceeded off the coast of Belize, which is
the capital of British Honduras; I put the men ashore, and the guns
and equipment ashore in a small atoll. I proceeded with a skeleton
crew to go into Belize to fix the damages of the boat. While we were

in Belize two hours, the authorities there came aboard and took us to

their headquarters for gmestioning. T
OLSEN: Was this Mexican authorities? ~ o \
B STURGIS:: No, sir. This was British Honduras -- k%ﬁ T
OLSEN : Honduras .authorities? e
STURGIS Yes, sir. This was the British authorities. We we=e

interrogated; at least, I was interrogated by the chief of I.ntelligence
there wanting tp know what we were doing in the area, and so forth. We
were immediately arrested; they somehow found.out—-not through me--

but found out that the men and guns were put ashore on an atoll. They
went out with airplanes and ships, got the men off the atoll, came in.
We stayed there approximately 9, 10, 11 days -- I forget offhand --

went to trial, deported out of Belize to the Miami area. I was contacted
by the American Consul. there. He was very irate. There were a lot of
newspaper articles that we came in from Guatemala to invade Belize. I
assured the authorities in.Belize-—the: Chief of Intelligence, that that
was not the case.. If you remember, or you may not remember, there was

some talk of friction'between Guat @ala and the British Honduras because
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Guatemala's claiming British Honduras as their territory. ‘And they
felt tﬁat we were sent over by CIA from Guateﬁala to stir up some kind
of goings-on, and so forth. 1 did not tell them of the actual operation
because the men did not know about the actual operation--only myself knew
the actual operation. I told the men, at a later date, to.tell the truth
to the authorities of how fhey were recruited and for what reason they
were recruited for.

OLSEN: Did the whole operation get started again, then?

STURGIS No, sir; I believe the operation was aborted. That is
one reason whyf%%gzhours in-port that we were picked up and cha:ges put
against us. The boat and the crew was sent back to Mexico. My men and
myself were fhen deported after a trial under a judge there and sent back
to Miami, and that was the end of the operation.

OLSEN: Is thexeanytiing else that you would like to teil us?

STURGIS: Yes, gir. I was -~ well I gaye you the name of January 25,
1974, about my contact with CIA in Miagmi concerning national security
businéss -

QLSEN: (interrupting) Where you attempted to contact them and

where they wouldn't talk to you, and these CIA men did nbt even show up

_ TR0 2,
at the hotel? S e,
fe -
[ E
STURGIS:  That is true. I -- T =1
oy g
OLSEN: Is there anything else? A
STURGIS: Yes, sir. I am going to give you a 1list of names here --
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g0 over it briefly, of people I have been in contaét with in the past
Qho were, T beliéve, to be CIA agents. Many of these are my personal
friends, and many of them have worked with me.
OLSEN: Would you leave that 1ist for us in wfiting,znd then
withoyt diﬁcussin them

just quickly run over the names right now/so that we Ran get them on

the record, and then leave the pPaper with us?

STURGIS: All right, Sir. One is JackStewart:; he was a CIA man
in Havana.
OLSEN: (interrupting) JuSt give us the names.

STURGIS: Ragelio: Gonzalez Corso in Havana; Rafael Hanscom,
in Havana; Ray Sanstrom, Fort Laudefdale; Florida, lawyer; Ricordi
Lorie;  Salvador Aller; Paul Bethel in Havana and also Miami ;
Captain Antonio Montis Yunklesr-- he is very close with General Wesson
of the. Dominican Republic and a very good close friend of mine; -
Colonel Gerard de Berly, his business office 800 Douglas Road, Ceral
Gables, phone number 448-7453, he was communications chief of CIA

before the Bay of Pigs invasion.

OLSEN: Is there anything else that you would like to tell us?
STURGIS: Yes, sir.
OLSEN: We are going to have to Put another belt on, Frank.

fend of Tape #9)
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OLSEN: All right, Frank, we are on é New tape now. Go ahead
and wind up what additional information you want to givelus relating
Lo your activities associated with the CIA.
STURGIS : Here's ancther name, sit -- two names: Juan Mesa, he
was in charge of communications in the bfigade for CIA in the year 1960-61;
there was also another friend called Monalitto (sp?) Treto, who was g
skindiver and who worked closely with Juan Mesa. There is another fellow
here, Alvaro Govea; his nickﬁame is called "Kirk'"; he was a sergeant in
the Marine Corps in Havana at the American Embassy and he was attached
with Nino Diaz' expedition, .also in a camp in Louisiana which he participated
.in training; the camp was called the Algerian Naval Base, which is a training
base. He was a CIA agent thaf worked closely with the Commander Nino Diaz
‘dnring the invasion of the Bay of Pigs. Here is a couple more names
and friends of mine: Mr. Sergio Abreu; he was in Bolivia for CIA; he was
a friend of Sam Jenis, ' Also, Salvador Levi, CIA radio communications man
that was working before and during the Bay of Pigs invasion. I gave you
Yanos Montomara, Montes Yanos, Captain Montonio who I just told you about
General Wesson Wesson, very close to him in the Dominican Republic, who
has worked closely with me throughout many years. Let's see, my friend
Sam Jenis naturally was working or based in South Florida a cIA agent in
charge--one of the agents in charge in Guatemala was called Colonel

Encente Leon during the Bay of Pigs .with the brigade before the Bay of

Pigs, I don't know whether you recall this, but on April 18, 1959, o <,
two Americans,Howard Anderson and Agnis McNair--both these people had 'E, :
- contact with me, both in Havana, Anderson in Havana and McNair here in TSy

Miami, I sent Agnus McNair on a infiltration team to 80 inte- Havana
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to contact Howard Anderson; both these men were captured and were
sentenced and executed in Penovalario (7). |

QLSEN: What were they sent into Cuba. for?

STURGIS: Mr. Olsen, the reason why --one of the reasons why I sent
Angus McNailr in was two-fold. One was to bring guns, ammunition, and rédio
equipment into Cuba foT. the underground; the other --

OLSEN: (interrupting) This was the anti-Castro underground?

STURGIS: Yes, sir; The other was to make contact with Howard

Andersoﬁnghégléﬁﬁgn intelligence was hot on him and if possible to return

to -- with the boat that McNair went in to - Miami. I gave you the name
of the Santianese (?) family early in the tapes; one naturally, was Sergio
Roger Sam Jenis, or ”sanhesisg”(?) as we céll it in Spanish. He at the
present time is working atWilliam Leahman Mazda in Miami, Flerida. The
address there is 6310 S. Dixie Highway. The telephone number is 661-4261.
QLSEN: You have just indicated to us im a moment while we had

the recorder stopped, that the first name of the Colonel Nichols at the

American Embassy in Hawana in 1959 was what? j--:;"* i\
STURGIS:  Colonel Erickson Kicho - }
OLSENL K =i - ¢ -h ? 7
) STURGIS: I'm sorry. I don't know where I get "K7; it is 'Nichols'.
OLSEN: Okay.‘ You have also just shown to us a set of blank

application. blanks for employment with Central Intelligence Agency and
instructions relating to the filling in of those blanks. When did you

— receive those blanks and from whom did yYou receive them?
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STURGIS: I received these blanks in the early part of the 1960's
by Sam Jenis, which be asked me if T wanted to fill out the applications
and become an employee of Central Intelligence Agency. I told him I did
not; he asked me why. I told him that I did not trust some of the
agents that CIA had working for thgm per se as agents, because I felt
that some of them were double-agenté; I felt that many of the agents had
too much power in their hénds where a gobd possibility that their case
officer or their station chief did not know totally what some of the agents
were doing or oirders that the agents were giving to underlings underfgfm
people who were closely associated with them on a coﬁtract basis or what-
ever.

OLSEN: Frank, we've had a rather lengthy interview with you now;
you've covered a great deal of information with us, and you've shown us
records, photographs-- you've loaned to us some photograﬁhs which we are
going to have copied and returned to you. Is there anything else at all
that you would like to present‘to the Commission, or have the Commissioﬁ
know about relating to your contacts with the Central Intelligence Agency
over the years, or your activities on behalf of the Agency?

- STURGIS : I think I covered the area pretty good. I realize that
it has been over many ﬁany years that I was trying to think about. As far
as I know, I éqvgred just about everything that I thought was important.
If in the future that I would think of something or come acros; any documents
— Oor anything pertaining to any of my activities, I would gladly call you; and

if it is necessary that you need copies of them, I will send them to you; or
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if it is not docu;nents or anything that I can think up in nmy mind that I |
haven't covered with you, I could call you and give you that information.

OLSEN: Good. I want you to know that we appreciate very much
your willingness to come up here to Washington from Florida and to spend
the time that you have with us. I have given you'a letter, I think
airea&y, the original of which was sent to your address in Miami,
covering the matter of reimbursement of your travel expenses and per diem
for the time that you have been with us. If there is nofhing else on
the subject now, let's conclude the interview at this point. And I want
to assure you again that if you .wish , you will have an opportunity to
read the transcript of this interview and to make any corrections that
you feel should be made, either because the thing has not been transcribed
'correctly or because you may have made a mistake in your recollection and
you want to correct the record on that score. YOu will be given a chance
to do that. -We will not, however, be able to send the transcript to

Miami to you because of the fact that much of the information that you

-

PAALII

have talked about is almost certain to be classifed. You will not be
given.a copy of the transcript. But as [ say, you will be given an \\__ﬂrf;
- opportunity to read it and to make any corrections. Is there anything
else that you would 1like to ask us, or that you wouid like to offer at
this time?
“STURGIS: Well, thank you. I believe we have covered a good period
of my life and my association with the company; and I want to thank you

for being so kind both to my friend and myself. And anything I cam do
now or in the future, I'm at your disposal.
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QLSEN : Thank you very much, Frank. We appreciate it very
much.  And, Mr. Navarro, the same goes for ycu. We appreciate your

coming and for all the help you've been to the Commission,

STURGIS: Thank you very much.

V.M. Teed
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